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Vážení spoluobčané, 
 pomalu končí léto a o víkendu nás čekají tradiční hody. Letos hody vyšly v nejkratším možném termínu. 
Poděkování míří ke všem našim občanům zapojeným do předhodového úklidu, také děkujeme těm, kdo se 
zapojili do přípravy hodového areálu a výzdoby obce. 
 V poslední době jsme slavnostně zakončili kolaudací akci, kterou jsme převzali ještě od předchozího vedení 
obce. Jednalo se o stavbu hasičské zbrojnice a okolního areálu. Na úvod směřuje poděkování zastupitelstvu, 
které v roce 2017 rozhodlo, že se do stavby obec pustí, ale také zastupitelstvům dalším, která uvolnila 
finance na dostavbu. 
 Stavba hasičské zbrojnice tedy započala v roce 2017 na bývalé školní zahradě. Projekt byl vypracován už 
okolo roku 2010 a začalo se podle něho stavět, resp. kopat základy. Poté se koncepce hasičské zbrojnice 
upravila, zrušilo se 2. patro a vyhlídková věž, do přízemí se doplnila společenská místnost (klubovna). V roce 
2019, po našem nástupu, se projekt přepracoval dle skutečnosti a získalo se aktualizované stavební povolení. 
Práce se proto na nějaký čas zastavily. Znovu pracovat se začalo až v roce 2020.  
 Dokončením areálu vzniklo velmi kvalitní zázemí nejen pro zásahovou jednotku. Výsledek našeho snažení 
může nyní každý zhodnotit sám. V sobotu 24. srpna se konalo slavnostní otevření nové hasičské zbrojnice, 
kterého se zúčastnila řada hostů. Podrobně se o slavnostním otevření dočtete v příspěvku hasičů. Za obec 
musíme konstatovat, že průvod a celkově oteření proběhlo na jedničku, což potvrzují kladné reakce              
od návštěvníků. Poděkování patří hasičům, kteří si tuto akci vzali na starosti. 

 Původní prostory (hasičskou zbrojnici v budově obecního úřadu), které hasiči využívali dosud, byly 
nevyhovující. Nová zbrojnice je navržena a vybudována dle normy pro požární stanice a zbrojnice             
ČSN 73 5710. Splnění této normy je jeden z požadavků pro to, aby se dalo zažádat o dotaci z Ministerstva 
vnitra. Bohužel jsme díky nastaveným podmínkám nikdy nemohli žádat o dotaci z tohoto ministerstva, což 
je nepochopitelná systémová chyba. Jediný subjekt, který se, mimo obec, dotačně podílel na financování, byl 
Jihomoravský kraj. Celkem jsme od kraje obdrželi 1,5 mil. Kč. Stavba celkově vyšla na téměř 14 mil. Kč.  
 Novou zbrojnici je možné rozdělit na 2 části – „sociální část“ a garáže. Sociální část obsahuje šatny, toalety, 
sprchy, sklad, kotelnu, prádelnu a společenskou místnost. Ve všech místnostech musel být vybudován rozvod 
vzduchotechniky.

ÚVODNÍK
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 V garážích jsou pak 3 stání pro zásahové automobily, je zde pro výjezd připraven zásahový automobil MAN 
(nově ve výjezdu), Škoda 706RTHP a Ford Transit. Garáže jsou vůči sociální části o 0,75 m níže. Tyto 2 úseky 
budovy jsou propojeny šikmou rampou. U stání pro nákladní automobily je namontováno zařízení               
pro odsávání výfukových plynů. 
 Severní hranice hasičského areálu je ohraničena železobetonovou opěrnou zdí. V hasičském areálu je ještě 
vybudována cvičná dráha pro mladé hasiče, která má jednu zajímavost – mladí hasiči budou na svoje 
tréninky požárního útoku využívat dešťovou vodu zachycenou ze střechy hasičské zbrojnice a zpevněných 
ploch v areálu. Poděkovat se patří všem, kdo přiložili ruku k dílu a na stavbě hasičky se podíleli. Byli to 
dělníci a řemeslníci místní, ale i z okolních obcí, taktéž hasiči několikrát se stavbou zbrojnice pomohli.  
 Hasičům přejeme, aby hasičská zbrojnice sloužila co nejlépe a aby se na ni z výjezdů vraceli vždy v pořádku 
a ve zdraví. 
 Na přelomu července a srpna došlo ke změně na postu ředitele ZŠ a MŠ Lipovec. Mgr. Tomáše Vintra 
vystřídal Mgr. Josef Škvařil. Výběrové řízení na nového ředitele proběhlo v červnu letošního roku, vítěz byl 
vybrán komisí ze 2 uchazečů. Odstoupivšímu řediteli bychom chtěli poděkovat za jeho činnost, kterou         
za 6 let ve své funkci pro školu vykonal a popřát mu v jeho dalším životě hodně štěstí, zdraví. Novému 
řediteli přejeme zejména hodně energie a úspěchů v jeho nové funkci. 
 Od realizační firmy proběhlo na konci srpna předání zrekonstruovaných prostor pro novou obecní 
knihovnu, která vznikla v prostorách bývalých školních dílen. Stavebně je vše hotovo, chybí prostory vybavit 
nábytkem, projekční technikou a dalším drobným vybavením. Jakmile bude vše dokončeno, provede se 
"selekce" knižního fondu. Nová knihovna by se mohla otevřít zhruba v polovině příštího roku. 

Ve třetím červnovém týdnu jsme uspořádali II. Dřevosochání. 7 sochařů pokračovalo ve své práci, kterou 
začali minulý rok. Do obecního betléma nám přibyla další zvířata (vůl, 
oslík,...) a postavy. Největší letošní vyřezaná socha byl ponocný.           
K rybníku na Marianíně jeden ze sochařů vyřezal vodníka. V sobotu 
akci Dřevosochání zakončil tzv. speedcarving, při kterém řezbáři 
museli za hodinu vyřezat sochu nějakého zvířete. Několikadenní akce 
byla hojně navštěvována a setkala se s pozitivními ohlasy. Velké díky 
všem, kdo při této akci pomohli. Největší dík patří Michaelu Vondálovi, 
který měl organizaci této akce opět na starosti! 

V jarních a letních měsících proběhlo zasíťování optickým kabelem 
horního konce naší obce. Někteří z našich občanů už nyní poznávají 
výhody a rychlost optického připojení. V zasíťování se bude 
pokračovat i v dalších částech (nyní se realizuje lokalita kostel - 
sokolovna), v horizontu jednotek let by se mělo pokračovat                    
v zasíťování zbytku obce. Vše by mělo být termínově sjednoceno           
s realizací kanalizace. 

Uplynulé období však nebylo jen veselé. Krátce po Velikonocích nás 
opustil p. Vojtěch Zouhar starší. Byl to člověk, který pro obec, 
lipovecké sokoly, farnost a celkově naši společnost vykonal hodně 
dobrého. Byl to obětavý člověk, který na prvním místě měl vždy dobro druhého před svým pohodlím.           
Za všechno, co nejen pro obec za svůj život udělal, mu chceme poděkovat in memoriam. Jeho práce                 
a životního optimismu si velice vážíme, a proto jsme navrhli a na jednání zastupitelstva schválili, čestné 
občanství pro tohoto výjimečného člověka. 

20. a 21. září proběhnou v tradičních časech krajské volby, nezapomeňte přijít k urnám. 
Aktuálně pracujeme na projektu kanalizace v naší obci. Proběhlo už několik jednání s vámi spoluobčany   

za účelem umístění trasy kanalizace do vašich soukromých pozemků. Kanalizaci budujeme jako poslední 
inženýrskou síť, která ovšem musí být položena pod všechny ostatní, již vybudované, musí být gravitační       
a s rozestupy danými normou. Z uvedených důvodů je občas potřeba jít trubkou přes soukromé pozemky. 
Děkujeme všem občanům, kteří situaci chápou a souhlasí s položením trubky do jejich pozemků. 

Závěrem vám přejeme, abyste si naše lipovecké hody náležitě užili. 
Ondřej Zouhar, Zbyněk Kopřiva
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Výpis usnesení ze 13. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec, konaného dne 19.3.2024           
od 18.00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/13/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 19.3.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 9    Proti 0   Zdrželi se 0  
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/13/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Smlouvy mezi obcemi Lipovec, Holštejn a mezi „Svazkem 
vodovodů a kanalizací“ měst a obcí, se sídlem 680 01 Boskovice, ul. 17. listopadu 138/14, o účasti obcí 
Lipovec a Holštejn na financování administrace výběrového řízení na projektovou dokumentaci stavby 
„Lipovec, Holštejn – ČOV a kanalizace“, kdy obec Lipovec uhradí částku 76 762,50 Kč bez DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 10   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/13/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje definitivní přiznání dotací z rozpočtu obce Lipovec v roce 2023 dle 
vyúčtování předložených jednotlivými spolky v souladu s „Programem pro poskytování dotací a finančních 
výpomocí z rozpočtu obce Lipovec na rok 2023“. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/13/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec souhlasí se zřízením a provozováním Dětské skupiny Lipovec v prostorách 
budovy čp. 167 v Lipovci (ZŠ).  
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/13/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje zřizovací listinu organizační složky obce Lipovec – Dětská skupina 
Lipovec. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/13/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene mezi 
obcí Lipovec a EG.D, a.s. v rámci stavby „Lipovec, úprava DS NN, Kolmačka“ dle předloženého návrhu s tím, 
že obec bude respektovat cenu 17 300,- Kč bez DPH stanovenou v Ocenění práv odpovídajících zřízení 
věcného břemene, které je provedeno v souladu se zákonem č. 151/1997 Sb., v platném znění a prováděcí 
vyhláškou MF ČR č. 441/2013 Sb., v platném znění. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

ZASTUPITELSTVO OBCE
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Usnesení č. 7/13/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje, v souvislosti se zajištěním financování nákupu stavebního stroje, 
navýšení základního kapitálu obecní společnosti STEMD s.r.o, Lipovec 200, 679 15 Lipovec, IČ 47911743, 
formou peněžitého vkladu ve výši 1 100 000,- Kč a s tím související změnu zakladatelské listiny STEMD s.r.o. 
zvyšující základní kapitál STEMD s.r.o. na 3 100 000 Kč. Navýšení základního kapitálu a změnu zakladatelské 
listiny formou notářského zápisu zajistí Rada obce Lipovec při výkonu působnosti valné hromady        
STEMD s.r.o. a změna bude následně zapsána do obchodního rejstříku. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 2 (Bc.Kopřiva, Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/13/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtové opaření č. 3 v hospodaření obce Lipovec v roce 2024 dle 
předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Výpis usnesení ze 14. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec, konaného dne 21.5.2024           
od 18.00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 21.5.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje závěrečný účet Obce Lipovec za rok 2023 dle § 17 odst. 7 Zák.               
č. 250/2000 Sb. ve znění pozdějších předpisů, včetně příloh, bez výhrad. 00 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Účetní závěrku Obce Lipovec k 31.12.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje hospodaření Obce Lipovec k 31.3.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje plán práce Zastupitelstva obce Lipovec na II. pololetí roku 2024. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.
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Usnesení č. 6/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo ze dne 16.4.2019 mezi obcí Lipovec      
a STEMD s.r.o. na akci „Fasáda obecní garáže“ dle předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se  
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 7/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti mezi obcí Lipovec   
a CETIN, Českomoravská 2510/19, Praha - umístění podzemního komunikačního vedení veřejné 
komunikační sítě na pozemcích obce Lipovec dle předloženého návrhu. Jednorázová úhrada za zřízení 
služebnosti bude činit 100 000,- Kč bez DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.        

Usnesení č. 8/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec uděluje, v souladu s ustanovením § 36 odst. 1 a § 84 odst. 2, písmeno t) zákona  
č. 128/2000 Sb., o obcích, panu Vojtěchu Zouharovi, narozenému xxxxxxxxxx, zemřelému xxxxxxxxxx, čestné 
občanství obce Lipovec za mimořádné zásluhy o rozvoj obce in memoriam. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se  
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 9/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Smlouvu o účasti obce Lipovec na financování realizace díla „Lipovec 
ATS – napojení na vodárenský dispečink“ prováděné “Svazkem vodovodů a kanalizací“ měst a obcí jako 
investorem, prostřednictvím vybraného dodavatele, kterou mezi sebou v souladu se stanovami “Svazku 
vodovodů a kanalizací“ měst a obcí, ujednaly „Svazek vodovodů a kanalizací“ měst a obcí, ul. 17. listopadu 
14, 680 01 Boskovice a obec Lipovec. Celková cena 109 500,- Kč bez DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.        

Usnesení č. 10/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 8 ke smlouvě o dílo mezi obcí Lipovec a STEMD 
s.r.o. ze dne 28.8.2017 na akci „Inženýrské sítě Doleželová-Tejkl“, kde dojde ke změně v ceně zakázky. Cena 
zakázky bude zvýšena o 360 462,95 Kč bez DPH. Celková cena zakázky bude tedy činit 5 032 425,36 Kč        
bez DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 12   Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 11/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo mezi obcí Lipovec a JOŠISTAV 
s.r.o., Žižkova 780/36, Ivanovice na Hané 683 23 ze dne 27.4.2023 na akci „Přestavba na knihovnu v ZŠ 
Lipovec“, kde dojde ke změně v ceně zakázky. Cena zakázky: vícepráce v hodnotě 684 122,02 Kč bez DPH, 
méněpráce v hodnotě -641 787,12 Kč bez DPH. Celkem tedy bude cena díla 2 002 626,50 Kč bez DPH. 
Vypočteno: 1 960 291,60 Kč (původní cena zakázky) + 684 122,02 Kč (VCP) – 641 787,12 Kč (MNP). 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.        
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Usnesení č. 12/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Rozpočtové opatření č. 4 v hospodaření obce Lipovec v roce 2024. 
Výsledek hlasování: Pro 12   Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 13/14/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec trvá na svém usnesení č. 8/6/ZO ze dne 28.3.2023 ve věci provozování Pošty 
PARTNER v Lipovci. Zastupitelstvo obce Lipovec neschvaluje provozování Pošty PARTNER v Lipovci. 
Zastupitelstvo obce Lipovec upřednostňuje ponechání dosavadní pobočky České pošty v Lipovci. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Výpis usnesení ze 15. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec, konaného dne 2.7.2024 od 18.00 
hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/15/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 2.7.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 9   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/15/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene mezi 
obcí Lipovec a EG.D., a.s. v rámci akce „Lipovec, kabel NN, chaty“ dle předloženého návrhu. Věcné břemeno 
bude zřízeno úplatně, za jednorázovou úplatu ve výši 22 000,- Kč bez DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 9    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/15/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje, v souladu s geometrickým plánem č. 966-62/2024 ze dne 26.2.2024, 
který vypracovala GEODEZIE PLCH s.r.o., pracoviště Blansko, Dolní Lhota 4, 678 01 Blansko, prodej části 
pozemku p.č. 1063/65 o výměře 90 m2 (nově pozemek p.č. 1063/73), části pozemku p.č. 1063/65 o výměře    
21 m2 (nově pozemek p.č. 1063/74) a části pozemku p.č. 1100/36 o výměře 36 m2 (nově pozemek                  
p.č. 1100/37), vše v k.ú. Lipovec u Blanska za cenu 220,- Kč/m2, tj celkem 32 340,- Kč paní Heleně Vítkové, 
DiS, xxxxxxxxxx. Záměr na prodej tohoto pozemku byl schválen Radou obce Lipovec dne 23.4.2024, vyvěšen 
na fyzické i elektronické úřední desce OÚ Lipovec od 21.5.2024 dosud. 
Výsledek hlasování: Pro 9    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/15/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje odkup níže uvedených spoluvlastnických podílů na nemovitostech, 
vše v k.ú. Lipovec u Blanska, od RSJ Investments investiční společnost a.s., IČO: 053 57 225 se sídlem          
Na Florenci 2116/15, Nové Město, 110 00 Praha 1, jednající na účet RSJ Land II uzavřený podílový fond, a to: 
 -  spoluvlastnický podíl o velikosti ideální 1/4 vzhledem k celku, na pozemku parcelní číslo 1087, o výměře  
  1 852 m2, orná půda, zapsaném na listu vlastnictví č. 577, 
 -  spoluvlastnické podíly o velikosti ideální 1/2 (slovy: jedna polovina), vzhledem k celku, na pozemcích: 
 - parcelní číslo 882, o výměře 71 186 m2, orná půda 
 - parcelní číslo 391, o výměře 8 435 m2, orná půda
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 - parcelní číslo 882, o výměře 71 186 m2, orná půda 
 - parcelní číslo 801, o výměře 460 m2, trvalý travní porost 
 - parcelní číslo 809, o výměře 1 770 m2, trvalý travní porost 
 - parcelní číslo 808, o výměře 2 600 m2, trvalý travní porost 
 - parcelní číslo 868, o výměře 5 747 m2, orná půda 
 - parcelní číslo 856, o výměře 11 178 m2, orná půda 
 - parcelní číslo 800/1, o výměře 780 m2, trvalý travní porost 
zapsaných na listu vlastnictví č. 946. 
Celková kupní cena činí 1 965 644,00 Kč. 
Výsledek hlasování: Pro 9    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/15/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uložení finančních prostředků obce na 3 měsíce ve výši 5 000 000,- Kč 
na termínovaný účet u České národní banky, IČ 48136450, úroková sazba 5 % p.a. a zplnomocňuje starostu 
podpisem smlouvy. 
Výsledek hlasování: Pro 9    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/15/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtová opatření č. 5 v hospodaření obce Lipovec v roce 2024      
dle předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 9   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 
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Z nejstarších dějin hasičstva v Lipovci  
 Požáry byly po staletí pro naše předky jednou z pohrom, před kterou nebylo takřka obrany. Pokud pomineme 
dobu středověku, kdy obydlí našich předků byla ničena plameny zejména při válečných událostech, pak je 
třeba si připomenout, že vesnice trpěly častými požáry až do konce 19. století. I když dřevěné domy byly 
postupně nahrazovány stavbami z nepálených i pálených cihel, krytina stavení ještě dlouho zůstávala 
došková. Došky se vyráběly z kvalitní žitné slámy, která byla lehce zápalná a vysoce hořlavá. Při požáru hořící 
došky vylétávaly vysoko nad domy a vítr je zanášel na okolní střechy, takže požár v jednom stavení míval 
katastrofální následky pro celou ves. Roku 1833 byl vydán stavební řád pro venkov, který nepovoloval 
doškovou krytinu na novostavbách. Také pojistné domů s doškovými střechami bylo daleko vyšší, než u obydlí 
s jiným typem střešní krytiny.  
 Nejstarší nám známý písemně doložený požár v Lipovci byl v roce 1600, kdy lehla popelem celá ves                 
i s původním kostelem. Další písemné zprávy nacházíme až počátkem 19. století v Pamětní knize Lipovce.    
28. srpna roku 1822 vypukl oheň v zemědělské usedlosti č.p. 20, který se rozšířil na další domy č.p. 18, 19, 21, 
56, 57, 58, 59, 63 a 64, na faru a na kostel, které vyhořely do základů. Domky č.p. 58, 60 a 62 byly později 
postaveny na dolním konci obce a místo nich byl vybudován rybník "pod farou". Roku 1823 vyhořel dům       
č.p. 70, v roce 1828 obecní kovárna č.p. 88. Roku 1844 vyhořely zemědělské usedlosti č.p. 13 a 14 a o dva roky 
později domy č.p. 70, 71, 72, 74, 75, 83, 87, 98 a 103. V roce 1855 postihl požár chalupy č.p. 47, 50, 51, 53, 54, 56, 
57 a 102, roku 1864 č.p. 74 a 75. 31. srpna 1869 vyhořely domy č.p. 55, 86 a 108, v roce následujícím č.p. 15, 19 
a 20, a rok na to č.p. 3, 5, 13, 14 a 16. Dne 6. července 1873 vyhořely domky č.p. 35, 37 a 106. 25. dubna 1874 
vyhořely zemědělské usedlosti č.p. 22 a 101, při nichž padl za oběť i živý dobytek a hospodářský inventář.     
29. října 1875 vyhořel dům č.p. 12, při němž byla škoda 4000 zlatých, požární pojištění vyneslo 614 zlatých. 
Šlo o první případ požárního pojištění v Lipovci. Roku 1876 vyhořel domek č.p. 79, roku 1877 zemědělská 
usedlost č.p. 54 a v roce 1878 č.p. 50.  
 Toho roku vypukl i další požár, při kterém vyhořely domy č.p. 24, 25, 89, 114, 122, 123 a 136. 5. února 1880 
lehlo popelem v Marianíně 20 domků, které byly úmyslně zapáleny. 16. července téhož roku vyhořely v Lipovci 
domy č.p. 48, 84 a 113. K tomuto požáru se dostavil nejstarší hasičský sbor na Drahanské vrchovině                    
z Krásenska. Největší ohnivá pohroma postihla obec 24. března 1881, při které vyhořela č.p. 21, 23, 26, 59, 63, 
64, 65, 66, 67, 68, 77, 88 a 129. Celková škoda činila 27.050 zlatých, z toho bylo pojišťovnou vyplaceno 5.195 
zlatých. 6. listopadu vyhořela zemědělská usedlost č.p. 45, při které bylo zničeno polní nářadí a uhořelo 
několik kusů dobytka. 30. listopadu téhož roku vyhořel také statek č.p. 56. 15. května 1884 vyhořely 
zemědělské usedlosti č.p. 8 a 10, 28. března 1886 vyhořela obecní pazderna. 4. listopadu 1893 vypukl požár      
v zemědělské usedlosti č.p. 43, při kterém poprvé zasahoval lipovecký hasičský sbor. Roku 1895 byl úmyslně 
založen požár v č.p. 63, pachatel byl odsouzen na 10 roků vězení. 
 Ničivé požáry zasahovaly obyvatele obce i v pozdějších letech, i když jich postupně ubývalo. Jednak 
docházelo k postupné výměně starých doškových střech za nehořlavé typy krytin (šifry, pálená taška), jednak 
se zlepšovala protipožární opatření. Otevřená ohniště a starodávné pece byly nahrazovány moderními kamny, 
po zavedení elektřiny se postupně upouštělo od svícení loučemi a svíčkami. Za pozornost v 1. polovině 20. 
století stojí požáry roku 1910, kdy vyhořely postupně domy č.p. 31, 42, 30, 138, 52, 146, 32, 33, 34, 62, 109         
a 110, které zapaloval neznámý žhář. Ten byl přistižen při činu při zapálení výměnkářského domku u č.p. 57, 
avšak uprchl a zůstal nepoznán.  
 Vznik organizovaného hasičstva na Drahanské vrchovině se datuje do roku 1880, kdy vznikl hasičský sbor     
v obci Krásensku, které se v krátké době stalo centrem "Hasičské župy Pohorské - Drahanské." V obci Lipovec 
byl hasičský sbor založen dne 23. září 1893. Místními zakladateli byli: Eduard Žák, Eduard Musil, a Vítězslav 
Slouka. Sbor měl ke dni založení 28 členů, z nichž byli zvoleni do funkcí: 

předseda:          Eduard Musil, rolník, č.p. 14 
místopředseda:       Teofil Vintr, soustružník, č.p. 129 
náčelník a jednatel:     Eduard Žák, obchodník, č.p. 161 
1. podnáčelník:       Josef Vintr, rolník, č.p. 12 
2. podnáčelník:       Adolf Musil, sedlář, č.p. 21 
pokladník a zbrojmistr:   Vítězslav Slouka, soustružník, č.p. 148 
člen výboru:         Jan Celý, rolník, č.p. 7 

HISTORIE OBCE
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člen výboru:         Tomáš Zouhar, rolník, č.p. 9          
člen výboru:         Vincenc Dvořák, dělník, č.p. 42 

 Výzbroj hasičského sboru byla pořízena u firmy R. A. Smékal v Čechách u Prostějova na dluh za 360 zlatých. 
Slavnost svěcení první stříkačky se konala 6. května 1894. Jednalo se o čtyřkolovou stříkačku tzv. "Berlovku"  
na ruční vahadlový pohon. Její kmotrou byla paní Františka Kolmačková z č.p. 30, která věnovala 50 zl. Další 
dary dostal hasičský sbor od Zemského výboru, Moravsko-slezské pojišťovny, občanů Lipovce i lipoveckých 
rodáků.  
 První hasičská zbrojnice byla postavena roku 1894 na návsi před zahradou rolníka Fabiána Kolmačky č.p. 13, 
a sloužila svému účelu až do roku 1924. V tomto roce byl postaven nový "Hasičský domov," který slouží 
částečně svému účelu dodnes (nyní součást budovy obecního úřadu). Do jeho zdi byla roku 1925 zasazena 
pamětní deska zakladateli hasičského sboru náčelníku Eduardu Žákovi. V tomto roce byla zakoupen nový 
hasící stroj na motorový pohon. Kmotrami této stříkačky byly: Marie Bejčková, č.p. 63 a Anna Vintrová, č.p. 31.  
 Za počátku německé okupace byly všechny tehdejší spolky rozpuštěny, avšak vládním nařízením ze dne     
15. 5. 1939 byla umožněna hasičským sborům další činnost. Po ukončení druhé světové války došlo v hasičstvu 
k organizačním změnám. V roce 1950 byla pořízena dvoukolová přívěsná stříkačka DS 8 s dopravním vozem 
pro mužstvo zn. Mercedes - Daimler Benz, typ 260. Kmotrami byly: Františka Grimová z č.p. 129 a Bohumila 
Zouharová (provdaná Celá) z č.p. 9. 

Jan Celý, kronikář 

vložit fotky z brožury
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ZŠ LIPOVEC
OHLÉDNUTÍ ZA ŠKOLNÍM ROKEM 2023/24 
 Počátkem nového školního roku máme příležitost k hodnocení roku minulého. Dovolte nám zmínit řadu 
úspěchů našich žáků, kteří svými výkony přispěli k propagaci lipovecké základní školy. 
První úspěch jsme zaznamenali na poli sportovním – v úterý 26. září se v Podomí konal tradiční přespolní 
běh a žákyně 6. třídy Adéla Jančíková si doběhla pro nádherné 2. místo. Na našem kontě uvízly také dvě 
bramborové medaile – Patrik Preisner (7. tř.) a Tereza Kouřilová (7. tř.) a 5. místo Michala Matušky (7. tř.). 
 Pozornost si zaslouží také reprezentace žáků 6. třídy na dvoudenní nesoutěžní akci sdružení škol Cirsium – 
Překročení Rubikonu – konané 5. – 6. října v ZŠ Jedovnice. Skvěle nás reprezentovali Matěj Gryc, Adéla 
Jančíková, Ondřej Kolmačka, Laura Kuchařová a Erik Školař. 
 V úterý 17. 10. 2023 se v Ostrově u Macochy konala soutěž Prosaď se pro žáky pátých tříd. Naše družstvo   
ve složení – Adéla Pernicová, Adéla Ježková, Kateřina Maňoušková, Lukáš Matuška a Max Švéda – 
obsadilo krásné 3. místo. Soutěžilo se ve vědomostních 
(český jazyk, anglický jazyk, matematika, člověk a jeho 
svět), ale i sportovních disciplínách. 
 I v oblasti hudby se nám velmi dařilo. Na Jedovnické 
kuňce si Jitka Doleželová (8. tř.) zaslouženě vyzpívala 
vynikající 1. místo a Tereza Kouřilová (7. tř.) svým 
pěveckým výkonem získala 2. místo. 
 Děvčata – Adéla Jančíková (6. tř.), Lucie Zouharová (6. 
tř.) a Klára Ježková, Tereza Kouřilová, Monika 
Kolmačková, Karolína Kotlánová, Klaudie Křenková     
a Ema Slezáková ze sedmé třídy na turnaji ve vybíjené 
pořádaném naší školou získala 3. místo.  
 Ve výtvarné soutěži Země na jedno použití vyhlášené 
školským zařízením Lipka Krásensko (účastnily se školy       
i z širokého okolí) v kategorii 6. – 9. tř. obdržela nádherné 2. místo Klaudie Křenková (7. tř.), 3. místo 
Marie Ševčíková (7. tř.) a speciální ocenění Karolína Pírková (6. tř.). 
 Další výtvarný úspěch zaznamenal v soutěži Voda pro mír Jiří Petlach ze 2. třídy. Získal čestné uznání. 
V Ostrově u Macochy na turnaji v přehazované (17. 5.) dívky – Natálie Zorníková (8. tř.) a z 9. třídy 

Kateřina Burďáková, Tereza Hallová, Karolína 
Petruželová, Laura Petrželová, Michaela Rajnochová, 
Michaela Šlezingerová a Kateřina Zouharová – 
vybojovaly 3. místo. 
 Na regionální vědomostní soutěži Malá Cirsiáda, která je 
určena pro žáky 5. tříd zabodovala 4. místem v anglickém 
jazyce Pavlína Kolmačková. 
 Dařilo se nám i na Cirsiádě určené pro žáky 2. stupně 
konané tradičně v Základní škole Sloup. V českém jazyce 
oslnily 1. místem Laura Kuchařová (kategorie 6. třída)      
a Miriam Kajtárová (8. tř.). Krásné 2. místo získala Jitka 
Doleželová (kategorie 8. třída). Obdrželi jsme i bronzové 
pozice za 6. třídu Helena Kajtárová a za 7. třídu Klára 
Ježková. Za zmínku stojí i 5. místo Emy Slezákové (7. tř.)     

a 6. místo Magdaleny Benešové (6. místo.) Na Cirsiádě z matematiky výborně uspěl Richard Cabal –          
3. místo (kategorie 8. třída) a pochvalu zaslouží i Josef Tihelka za krásné 5. místo (kategorie 8. třída).       
Mezi šesťáky se nejlépe dařilo Nikol Šíblové – 5. místo. V Cirsiádě z anglického jazyka zaznamenala velký 
úspěch Michaela Rajnochová (9. tř.) – 1. místo v kategorii 8. a 9. třídy.Ve Sloupě se konala i Cirsiáda žáků  
s SVP a naše družstvo ve složení – Jakub Kolář (7. tř.), Natálie Zorníková (8. tř.), Šimon Kolář (8. tř.)                
a Vladimír Schuster (8. tř.) bylo oceněno úžasným 1. místem. 
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 Velice úspěšní jsme byli i v celorepublikové vědomostní interaktivní soutěži Alfiáda. V kategorii škol se 
můžeme pyšnit 2. místem a ziskem animačního setu.  
 Ještě úspěšnější jsme byli v kategorii jednotlivců – 1. místo si zaslouženě vytestovala Ema Slezáková      
(7. třída) a vyhrála elektrické odrážedlo. Za 2. místo Karolína Petruželová (9. třída) získala tiskárnu.            
V kategorii tříd žáci sedmého ročníku vysoutěžili 3. místo. 

 Obrovskou radost máme z velmi úspěšného přijímacího řízení           
na střední školy – všichni žáci byli přijati již v prvním kole. Nastavený 
trend z minulých let se nám daří udržet a mnoho bývalých žáků se                
v průběhu roku 2023/24 přišlo pochlubit svými úspěchy na nových 
působištích, což nás nesmírně těší a poskytuje nám to příjemnou zpětnou 

vazbu. 
 Nemůžeme opominout ani ročníkové 
projekty žáků 9. třídy, které v průběhu       
2. pololetí zpracovávali. Uplatnili zde 
vědomosti, dovednosti i digitální gramotnost a při závěrečné prezentaci 
před žáky 7. a 8. ročníku si vyzkoušeli i řečnické schopnosti. Výkony žáků 
byly pečlivě hodnoceny porotou složenou z učitelů i zástupců žáků. Všichni 
uspěli a mezi nejlépe hodnocené projekty zaslouženě patří 1. místo Janu 
Jančíkovi (Myslivost), 2. místo Michaele Rajnochové (Literatura –           

A. Huang) a 3. místo Kimu R. Andělovi (Vikingové). 
  
 Na závěr uvedeme ještě jména nejlepších žáků za jednotlivé třídy, kteří byli slavnostně přijati u pana 
starosty:  

1. třída  Ema Molnárová  
2. třída  Anežka Benešová  
3. třída  Natálie Jabůrková 
4. třída   Šimon Jarůšek  
5. třída  Kateřina Maňoušková  
6. třída  Laura Kuchařová 
7. třída  Ema Slezáková 
8. třída   Jitka Doleželová  
9. třída  Jan Jančík 

 Doufáme, že následující školní rok pro nás bude stejně, anebo ještě více úspěšný. S chutí, elánem                  
a nasazením všech sil do toho!
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Komplexní rekonstrukce učebny informatiky 
 V období letních prázdnin panoval v naší škole čilý ruch. Kromě řady pravidelných údržbových prací, jako 
např. malování interiérových prostor, opravy podlah, údržba vzduchotechniky, kotelny apod., se podařilo 
realizovat také projekt nové učebny informatiky.  
 Investice ve výši 800 000 Kč byla hrazena z operačního programu IROP ve spolupráci s Místní akční 
skupinou Moravský kras.  
 Učebna je vybavena technologií slovenské firmy Nexineo. V novotou zářících prostorách je připraveno 16 
počítačových pracovišť pro žáky společně s centrálním počítačem pro učitele.  
 Výhodou technologie Nexineo je především skutečnost, že místo šestnácti kompletních počítačových 
sestav je ve třídě pouze jedna centrální stanice pro učitele, zatímco jednotlivá žákovská pracoviště jsou 
připojena k centrálnímu počítači pomocí malých zobrazovacích jednotek umístěných na zadní straně 
monitorů. Výhodou tohoto řešení je kromě energetické úspory také nulová hlučnost, minimální vyzařování 
tepla, nižší prašnost a méně elektromagnetického záření, tedy zdravější pracovní prostředí pro žáky i učitele. 
 Jednodušší a efektivnější by měla být i práce pedagoga, neboť díky speciální konzoli pro správu může učitel 
jednoduše sdílet svou pracovní plochu na monitorech všech studentů, zobrazit plochu všech studentů         
na svém monitoru či vstoupit na plochu kteréhokoliv studenta. 
 Přejeme všem žákům, aby se jim v nové učebně dobře pracovalo, a především, ať se jim díky ní daří získávat 
spoustu nových poznatků, znalostí a dovedností moderní a zajímavou formou. 

Změna ve vedení školy 
 Na řadě škol okresu Blansko došlo během léta ke změnám na pozici ředitele. Podobně je tomu i v Základní 
a Mateřské škole Lipovec. Na základě výsledku konkurzního řízení, které se uskutečnilo v měsíci červnu, rada 
obce jmenovala novým ředitelem školy Mgr. Josefa Škvařila s účinností od 1. srpna 2024. 
 Mgr. Josef Škvařil pracuje ve školství více než 30 let. V minulosti působil jako učitel prvního a druhého 
stupně základní školy a učitel základní umělecké školy. Od roku 2006 do roku 2018 byl ředitelem Základní 
umělecké školy Jedovnice a od roku 2018 až do letošního srpna byl ředitelem Základní školy a Mateřské 
školy Blansko, Salmova 17. Kromě výše uvedeného působil v oblasti školství také jako člen Komise               
pro výchovu, vzdělávání a sport Jihomoravského kraje a člen Školské rady při SPŠ Jedovnice. V současnosti 
pracuje v Komisi pro školství a vzdělávání Rady města Blansko. 
 Přejeme nejen novému vedení školy, ale také všem žákům a učitelům, ať se jim v nastávajícím školním roce 
daří úspěšně plnit nejen všechny stanovené cíle a plány, ale také trvale rozvíjet kvalitu a dobré jméno naší 
školy. 
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Informace ke školnímu roku 2024/2025 
Základní škola   
Předpokládaný počet žáků ve škole od 1. září 2023: 
Do I. třídy nastoupí 17 žáků. 
I. stupeň – 79 žáků      II. stupeň – 84 žáků 
Celkem 163 žáků (nárůst o jednoho žáka oproti loňskému roku) 
Personální obsazení pro školní rok 2024/2025 
Ředitel školy:     Mgr. Josef Škvařil 
Zástupkyně ředitele školy:     Mgr. Hana Buchtová 
     
Třídní učitelé – I. stupeň:               Třídní učitelé – II. stupeň: 
I. třída  Mgr. Karla Cabalová             VI. třída Mgr. Ondřej Buš 
II. třída  Mgr. Zdeňka Bejčková            VII. třída Mgr. Ivana Hallová 
III. třída  Mgr. Lenka Doleželová           VIII. třída Mgr. Eva Veselá 
IV. třída  Mgr. Jana Kolmačková            IX. třída Mgr. Martina Pekárková 
V. třída  Bc. Karolína Tichá 

Netřídní učitelé:                    Asistentka pedagoga:  
Mgr. Tomáš Vintr                    Bc. Kateřina Janáková 
Mgr. Lukáš Tvrďoch 
Mgr. Ester Nejezchlebová 

    Vychovatelky – ŠD:  
    Lucie Pernicová                     Bc. Lucie Pernicová 
     
    Provozní zaměstnanci  
    Helena Sehnalová  administrativní pracovnice, mzdová účetní, finanční účetní 
    Helena Hrubá      vedoucí školního stravování  
    Zdeňka Tesařová    kuchařka             Vlasta Kučerová    kuchařka 
    Věra Šíblová      uklízečka             Kateřina Jakubcová  uklízečka 
    Libor Šenk       školník 

Mateřská škola  
K. 1. 9. 2024 je přijato 45 dětí do dvou oddělení MŠ. 

Personální obsazení pro školní rok 2024/2025 
Bc. Blanka Zouharová   zástupkyně ředitele školy pro předškolní vzdělávání 
Bc. Ivana Kolmačková   učitelka           Bc. Eva Ledvinová   učitelka 
Bc. Hana Svobodová    učitelka  

Provozní zaměstnanci: 
Lenka Kolmačková   školnice             Zuzana Staňková    kuchařka 
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Zapojení do projektů:  
Operační program Jan Amos Komenský – Šablony pro MŠ a ZŠ I 
Podpora vzdělávání žáků IV (od 1. 9. 2023 do 31. 8. 2025) 
Částka: 1 205 882 Kč 
MAS Moravský kras z. s. - IROP – VZDĚLÁVÁNÍ 
2. výzva PR IROP MAS Moravský kras z.s. – Infrastruktura základních škol 
Částka: 800 000 Kč 
Projekt Ovoce a mléko do škol – Madeta a. s. (pouze pro žáky I. stupně) 
WOMEN FOR WOMEN – Obědy pro děti 
MAP IV – Etické dílny, MTU, LIPKA, charita Blansko, DDM, aktivity sdružení CIRSIA a další 

Aktuální informace o dění v ZŠ a MŠ Lipovec naleznete na www.zslipovec.cz a www.mslipovec.cz. 

Mgr. Eva Veselá, Mgr. Hana Buchtová, Mgr. Josef Škvařil a zaměstnanci ZŠ a MŠ Lipovec 

Ze života mateřské školy 
Jaro jsme ve školce přivítali pohádkou o stromech a o tom jak si spolu stromy povídají, kterou nám přijelo 

zahrát loutkovo-činoherní Divadlo plyšového medvídka. Děti se z příběhu malého Doubka Vroubka dověděly 
mnoho zajímavého o tom, jak to v lese chodí.  

Na tuto krásnou výpravnou pohádku jsme navázali v dalším rozvoji a učení dětí v naší mateřské škole. Učili 
jsme se o probouzející se přírodě a také životu v ní. Povídali 
jsme si o hmyzu, jarních květinách, domácích zvířátkách         
a jejich mláďátkách. Systematicky jsme rozvíjeli komunikační 
dovednosti, předčtenářské a předmatematické dovednosti, 
jemnou motoriku, grafomotoriku a další schopnosti                  
a dovednosti dětí, které umožňují a usnadňují proces dalšího 
rozvoje a učení.  

Na Den Země jsme si povídali o tom, jak můžeme chránit 
přírodu a co my doma a ve svém okolí můžeme pro přírodu 
udělat. Učili jsme se třídit odpad, povídali si o koloběhu vody 
v přírodě, proč je pro nás důležitá a seznámili jsme se               
s rostlinami a zvířaty, která v její blízkosti žijí. Na toto téma 
byl zaměřený i náš výlet do Domu přírody v Moravském krasu 
a program "Putování s kapkou vody", na který jsme se vydali v úterý 30. dubna. Prostřednictvím 
pohádkového příběhu jsme se hned na úvod seznámili s koloběhem vody, poznali jsme, že voda je všude 
kolem nás a jakou může mít podobu. Děti plnily připravené zajímavé úkoly, ať už to bylo malování vodou, 
různé pokusy s ní, rytmizace s hudebními nástroji nebo pohybové hry venku na louce. Počasí nám přálo         
a děti si užily pěkný den plný zajímavých aktivit. 

MŠ LIPOVEC

http://www.zslipovec.cz
http://www.mslipovec.cz


|     |17

Jaro je také čas zápisů do škol a školek. Před zápisem            
do základní školy jsme byli s předškoláky ve čtvrtek 4. dubna 
na návštěvě v 1. třídě základní školy. Někteří se nemohli 
dočkat, těšili se na bývalé kamarády ze školky, jiní se trošku 
báli, ale všichni to zvládli na 1. Děkujeme paní učitelce        
Mgr. Zdeňce Bejčkové za milé přivítání, vstřícnost a nasazení,  
s kterým vedla všech 28 dětí celou vyučovací hodinu. Prvňáčci 
nám předvedli, jak umí číst a bravurně počítat, přednesli nám 
básničku o abecedě a první čtyři písmenka abecedy naučili 
kamarády ze školky. Společně si děti zatancovaly taneček 
Labadu, u kterého jsme se všichni hodně nasmáli. 16. května 
se konal zápis do mateřské školy, který byl spojený se dnem 
otevřených dveří. Děti a rodiče si tak měli možnost 
prohlédnout celou školku a pohrát si a popovídat s paními 
učitelkami a zeptat se na vše, co je zajímá. 

Jaro jsme oslavili Jarní besídkou, která se konala v mateřské 
škole ve čtvrtek 2. května. Děti předvedly básničky, písničky    
a tanečky, které se v průběhu školního roku ve školce naučily. 
Na závěr pak děti potěšily maminky básničkou a malým 
dárečkem.  

Dále jsme ve školce zhlédli další pohádkové představení        
a přijel za na námi i kouzelník. Ukončili jsme také projekt 
Malé technické univerzity lekcemi Malý projektant a Stavitel 
věží. Na konci května proběhla poslední lekce kroužku 
Zpívánky a Keramiky. Zpívánkami děti celý rok provázela paní 
učitelka Bc. Veronika Nesrovnalová. Děti se v nich hravou formou seznamovaly s hudebními nástroji, zpívaly 
a tancovaly, rytmizovaly nebo si hrály s tempem a především pracovaly s dechem. Děti se toho hodně naučily 
a užily si spoustu legrace.   

Keramický kroužek je pro děti, které rády tvoří. V mateřské škole je určen pro nejstarší děti a pod vedením 
Bc. Blanky Zouharové se v jeho průběhu děti seznámily s hlínou a možností práce s ní. Používaly nejen své 
ruce, ale i vykrajovátka, válečky, štětce, rádýlka a další. Keramika je kroužek rozvíjející fantazii, kreativitu, 
koncentraci a v neposlední řadě i jemnou motoriku. Děti si vyzkoušely válení, hnětení, modelování, 
vyřezávání podle šablony, vykrajování, dekorování, lepení šlikrem či kreslení na hlínu. Každá hodina měla 
své zaměření. S dětmi jsme uspořádali 
dvě výstavy pro rodiče – vánoční         
a závěrečnou na konci školního roku. 
Děti si domů odnesly spoustu svých 
krásných originálních výrobků. 
Červen jsme zahájili oslavou Dne 

dětí, kterou jsme připravili s žáky        
9. třídy základní školy. Na děti               
v tělocvičně školy čekalo plno 
pohádkových postav, k teré je 
provázely po různých stanovištích            
s úkoly. Děkujeme deváťákům a panu 
učiteli Mgr. Ondřejovi Bušovi a věříme 
tomu, že si to užili tak jako děti           
ze školky. Akce se koná v tomto duchu 
už 15 let.  
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Ve čtvrtek 20. června jsme s dětmi navštívili druhý ročník 
akce Dřevosochání. Pro děti zde byl opět připraven bohatý 
program – mohly si vyzkoušet vrtání do dřeva, zatloukání 
hřebíků nebo si uříznout pilou kulatinu. Děti si mohly 
vyzdobit fixami dřevěnou medaili, učili se pojmenovávat 
různé nástroje potřebné ke zpracování dřeva. Pracoviště 
Lipka mělo pro děti nachystané poutavé ukázky drobných 
živočichů z půdy, vyzkoušeli jsme si pro jejich pozorování 
práci s mikroskopem, a následně jsme poznávali stopy zvířat. 
Obdivovali jsme práci uměleckého kováře a samozřejmě 
práci na nově vznikajících dřevěných sochách. 
Červen se také odehrával ve znamení loučení. Se školkou se 

loučili předškoláci a to nejprve slavnostně na Besídce. Naše 
pozvání přijal pan starosta obce Ing. Ondřej Zouhar, pan 
ředitel ZŠ a MŠ Lipovec Mgr. Tomáš Vintr, paní Dagmar 
Průchová (za SPOZ Lipovec). Přivítali jsme i bývalou paní 
ředitelku Mgr. Jaroslavu Školařovou a paní učitelku prvního 
stupně Mgr. Karlu Cabalovou, která malé předškoláky 
pasovala na školáky. Paní učitelky připravily program             
a pohoštění, kterým jsme pak ukončili milé setkání. Děti 
zazpívaly písničky a zatancovaly tanečky vše s tématikou 
princezen a rytířů. Téma ne náhodné, ale pěkně provázené      
i s příští akcí a to s přespáním ve školce. 

"Za humny je drak, aneb přespání předškoláčků             
ve školce" 

Na dobrodružnou výpravu za záchranu princezen jsme se    
s předškoláky vydali v pátek 21. června. Nelítostný drak unesl 
princezny a usídlil se na Holštejně v jeskyni Hladomorna. 
Děti pro jejich záchranu musely splnit různé úkoly. Dařila se 
jim jízda na koni, házení obručí i hledání poztrácených 
korálků. Děti s přehledem uhodly hádanky a vysvobodily tak 
princezny z jejich zajetí a získaly klíče k pokladu, který našly 
u draka v jeskyni. Děkujeme všem rodičům za přípravu 
snídaně pro děti, maminkám - paní Zouharové, Zbořilové      
a Migdalové za pomoc s přípravou programu pro děti, a také 
za připravené občerstvení u jeskyně. Poděkování patří i panu 
starostovi Ondřejovi Zouharovi za zpáteční odvoz dětí 
hasičským autem do školky, což byl pro děti také velký 
zážitek.  

Na závěr školního roku jsme se rozloučili s paní učitelkou Bc. Veronikou Nesrovnalovou, které děkujeme  
za péči o naše děti, spoustu nových objevů a radosti, které do naší školky přinesla. Přejeme jí hodně štěstí     
v novém zaměstnání. 

Třída Berušek se už těší na novou paní učitelku Bc. Ivanu Kolmačkovou, která se k nám vrací po mateřské 
dovolené. 

Děkujeme všem rodičům a přátelům mateřské školy za přízeň a spolupráci v uplynulém školním roce          
a už se těšíme na další školní rok. 

                                                                     Za mateřskou školu Bc. Blanka Zouharová 
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DS LIPOVEC
Dětská skupina Lipovec 

Dětská skupinka v Lipovci byla otevřena v dubnu 2024 v budově ZŠ Lipovec, s maximální kapacitou 14 dětí.  
Do dětské skupiny jsou přijímány děti od 2 do 5 let          
na pravidelnou docházku (povinná předškolní výchova     
v DS Lipovec neprobíhá) bez ohledu na míru 
soběstačnosti v sebeobsluze a osobní hygieně. Tyto 
vlastnosti jsou u dětí v dětské skupině trvale rozvíjeny. 

Všichni zaměstnanci DS dětem vytváří příjemné 
prostředí, aby se v něm cítily bezpečně a spokojeně. Nové 
děti mají možnost postupné adaptace v DS spolu s rodiči.   

Pečující osoby berou ohled na individuální vývoj dítěte    
a jeho tempo. Veškeré aktivity jsou přiměřené věku            
a schopnostem dítěte. 

Dětská skupina se řídí principy lidskosti, individuálního 
přístupu a zdravého selského rozumu.   

Společně s dětmi jsou vytvářena jasná pravidla slušného 
chování ve skupině, kterými se všichni řídí.  

Děti jsou vedeny ke kamarádství, zdvořilosti, 
ohleduplnosti, toleranci, pracovitosti a učí se pomáhat 
mladším dětem nebo dospělým.  

Veškeré činnosti ve skupině pomáhají vést děti                   
k co největší samostatnosti a schopnosti sebeobsluhy.  

Prostory, ve kterých se dětská skupina nachází, jsou 
velmi pěkně upravené, vybavené, odpovídají hygienickým 
normám a děti se v nich cítí velmi dobře.  

Dětská skupina spolupracuje se ZŠ i MŠ, z mateřské 
školy jsou zajišťovány pro děti obědy a využíváme také 
zahradu mateřské školy.   

Společně s vedením Základní a Mateřské školy Lipovec 
plánujeme v letošním školním roce prohloubení vzájemné spolupráce ve formě koordinace a přípravy 
společných projektů zaměřených na děti předškolního věku. 

 Bc. Petra Školařová, vedoucí dětské skupiny 
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9. SKAUTSKÝ ODDÍL LIPOVEC
SKAUTSKÝ TÁBOR 2024 

Již jako několik předchozích let náš skautský oddíl v Lipovci 
společně s oddílem Vilémovice pořádal skautský tábor. Místem konání 
bylo tábořiště Na Soutoku v Újezdu u Černé Hory, kde náš tábor 
probíhal od 20.7. – 2.8. 2024. Letošním tématem bylo Vítejte v džungli, 
kdy se čtyři týmy snažily zachránit dobrodruhy uvízlé v deskové hře. 
Táborníci se museli potýkat s nejrůznějšími nástrahami, které jim 
džungle připravila – s nebezpečnými zvířaty, s nalezením ztraceného 
klenotu nebo se zápornými hrdiny.  

Na tábořiště nás přijel tradičně navštívit lipovecký Pan farář, 
kterému patří velké poděkování. Během tábora nás mimo něj 
navštívili také psovodi se cvičenými psy a pán věnující se vojenské 
technice, který děti svezl terénními vojenskými auty. V druhé polovině 
týdne jsme společně tematicky navštívili brněnskou zoologickou 
zahradu. Všem čtyřem týmům se nakonec podařilo džungli zdolat        
a zachránit tak uvízlé dobrodruhy.   

Za tým vedoucích děkujeme všem zúčastněným táborníkům, díky 
kterým jsme mohli společně prožít dva týdny plné dobrodružství         
a krásných zážitků.  

SKAUTSKÝ ROK 2024/2025 
V novém školním roce se na skautských schůzkách těšíme 

na všechny stálé členy i nováčky. Schůzky budou probíhat 
každý týden v pátek v časovém rozmezí od 16:00 do 18:00 
hodin. Veškeré informace budou vždy jak na nástěnce        
ve škole u jídelny, tak také na skautské nástěnce na obci 
naproti obchodu. Nad rámec pátečních setkání se bude 
pořádat tradiční drakiáda, pálení čarodějnic, mikulášská 
vybíjená a další akce. 

Těšíme se na tebe na zahajovací skautské schůzce, o které 
budeš dostatečně předem informován.  

Kontaktní osoby: Michael Vondál 732 638 652; Simona Formánková 721 021 001 (veškeré fotky                       
ze skautského roku naleznete zde: https://skautlipovec.rajce.idnes.cz/).  

https://skautlipovec.rajce.idnes.cz/)
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DOMA JE DOMA: na vlastní kůži 
 Zveme vás na akci zaměřenou na asistivní technologie a podporu pečujících osob a osob, které potřebují 
péči a podporu. Přijďte si vyzkoušet různá zařízení, potkat se s odborníky a zapojit se do rozvoje 
informačního prostředí, které zpřístupní téma a možnosti asistivních technologií jak pro neformální 
pečující, tak pro samotné klienty sociálních a zdravotních služeb a zaměstnance poskytovatelů těchto 
služeb. 

🗓   Datum: 10. září 2024 

📍  Místo: Brno, Hlinky 487/35,  “kongresák. space” 

💵  Vstup: zdarma  

✍ Nutnost registrace na www.domajedoma.eu 

Pořadatel akce: agentura JINAG a Jihomoravský kraj pod záštitou radní pro sociální a rodinnou politiku 
Jihomoravského kraje Jany Holomčík Leitnerové. 

http://www.domajedoma.eu
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SOKOLOVNA  LIPOVEC  -  28.9.2024   
60. výročí založení ZO ČSZ Lipovec 

Program k 60. výročí založení ZO ČZS Lipovec, spojenou s výstavou ovoce, zeleniny, květin, ukázky činnosti spolků 
v obci a dovednosti občanů. 

13:00 – začátek výstavy a prodej burčáku po celou dobu akce 
18:00 – slavnostní zahájení  

Po celý večer bude hrát k tanci a poslechu skupina  HOT STRINGS 

Občerstvení řízek s bramborovým salátem, sekaná a cigára zajištěno. 

Vstupné dobrovolné.                                           Srdečně zvou zahrádkáři  

 V letošním roce slavíme 60. výročí založení ZO ČZS Lipovec a při té příležitosti uspořádáme výstavu            
při posezení u burčáku. Výstavu chceme směřovat o ukázky vašich výpěstků ovoce a zeleniny, květin               
a činnosti spolků v obci a dovednosti občanů. Jedná se nejen o výpěstky, ale i o výrobky a koníčky.           
Proto prosíme všechny občany, kteří mají zájem o vystavení, aby se přihlásili u jakéhokoli člena výboru,  
nebo u Antonína Dvořáka Lipovec 147. K prodeji bude burčák červený i bílý. Děkujem každému, kdo bude mít 
zájem nám pomoci k vytvoření výstavy i dalších nápadů k realizaci. 
 Pořádali jsme zájezd, který se konal do Kladrub a okolí. Zájezd dopadl úspěšně. Od 16.8.2024 začalo 
moštování každý pátek a dle zájmu se budou upravovat termíny moštování. Před zahájením moštování 
proběhl úklid a údržba moštárny a zasedací místnosti. Děkujem všem občanům za podporu k letošnímu 
výročí. 

   Za výbor Petr Bednařík

ČZS LIPOVEC



|     |23



|     |24

VÁPENÍČEK
Naplánované akce Spolku Vápeníček do konce roku 2024 
Podzimní termíny zájezdů do lázní v Maďarsku: 
21.9.2024, 26.10.2024, 23.11.2024 a 31.12.2024, cena zájezdu je 550 Kč včetně pojištění. 

Divadla  
Národní divadlo v Brně představení Rusalka  dne  28.10.2024  v 17:00 hod. 
Cena vstupenky – plná  636 Kč, studenti 318 Kč, senioři 446 Kč. 

Divadlo Bolka Polívky představení Šašek a syn dne 20.11.2024 
předběžná cena vstupenky je 600 Kč a 150 Kč doprava. 

30.11.2024  vánoční prodejní výstava 

7.12.2024   koncert Spirituál kvartet v kostele Narození Panny Marie v Lipovci od 14:30 hod. 

Na akce se můžete přihlásit u Miloslavy Koudelkové tel. 605780712, email mila.koudelková@seznam.cz   
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STP LIPOVEC
Informace z Místní organizace Svazu tělesně postižených Lipovec 
 Od minulého vydání Zpravodaje proběhla v MO STP v dubnu plánovaná přednáška s lékařkami            
MUDr. Alenou Dvořákovou a MUDr. Andreou Molnárovou na téma covid a jeho následky, očkování, prevence.  
Akce se konala v restauraci U Mrázka a k naší velké radosti byl sál úplně plný. Paní doktorky hovořily velmi 
fundovaně, srozumitelně pro nás všechny a zodpověděly i spoustu dotazů, které přišly na řadu po jejich 
přednášce. Přinesly také mnoho materiálů, které si mohli zájemci odnést domů. 
 Od jara probíhají týdenní rekondice do různých oblastí naší republiky i do zahraničí, které jsou zaměřené 
na pobyty v přírodě, procedury, turistiku a poznávání zajímavých míst. 
 V letošním roce se zatím někteří naši členové vydali do Mariánských Lázní, Sezimova Ústí, Vysokých Tater,  
na Šumavu, Trenčanských Teplic, Třeboně, Turčanských Teplic, Piešťan, Karlovy Studánky a dokonce               
i do Chorvatska. 
 Jsme rádi, že naši členové využívají široké nabídky pobytů a věříme, že i v příštím roce si vyjedou               
do nabízených lokalit. 
 Zdařilou akcí naší organizace byl zájezd do jarní Kroměříže na výstavu Floria 2024. Autobus pana Tesaře 
vyrazil ve středu 1. května a odvezl účastníky za krásami jarní přírody, ale i za nákupem oděvů, bot,               
za bohatým občerstvením a také za zábavou. Součástí výstavy byl i kulturní program-Kateřina Sklenářová     
a skupina The People. 
 Velký úspěch měl jednodenní zájezd do Kunštátu na Svátky řemesel a koní. Akce se konala v Panské 
zahradě v Kunštátě. Součástí akce byl velmi bohatý kulturní program, který probíhal celý den. K dispozici 
bylo lákavé občerstvení, dílny pro děti i dospělé, spousta řemeslných stánků. Ti, kteří se zájezdu zúčastnili, 
měli možnost shlédnout nádherná vystoupení koní, šermířská vystoupení, střelbu z luku, ukázky práce se 
zbraněmi i ukázky zajímavých řemesel.  
 Od jara jsme začali připravovat pravidelné půldenní vycházky do okolí. Nejdříve jsme zvolili nejbližší okolí: 
19.3. Holštejn, 27.3. Cyklostezkou z Kotvrdovic do Jedovnic, 8.4 . Sloup – cyklostezka k Vlčí skále, 24.4. 
Rudické propadání. 
 Zatím se všechny výlety vydařily, počasí vyšlo a ti, kteří se zúčastnili, byli velmi spokojení z pobytu              
v přírodě. Na nejbližší období plánujeme turistické vycházky a jednodenní zájezd do Pardubic. V úterý 
24.9.2024 vyrazíme na celodenní výlet vlakem do Pardubic. 
 Odjezd bude z Lipovce v 6.09 h. autobusem do Blanska a z Blanska budeme pokračovat vlakem v 7.16        
do Pardubic. V Pardubicích na nás bude čekat průvodce, který nás zavede do Polabin, ke zdymadlu,               
na zámek, dále navštívíme automatické mlýny, Pernštejnské náměstí a třídu Míru. Zpátky se budeme vracet 
opět vlakem zřejmě v 17.08h. z Pardubic. Hlásit se budete moci u svých důvěrnic nebo přímo k předsedkyni  
J. Školařové, tel. 732 819 644 nebo mail: jaroslavaskolarova@seznam.cz. 
 Plánované turistické půldenní vycházky: 

• 8.10.2024     Lipovec-Krasová-Balcarka 

• 22.10.2024   Lipovec-Kotvrdovice letiště 
 Sem se hlásit předem nemusíte, stačí přijít v daný čas na určené místo. 
 Rádi bychom našim členům nabídli na podzim ještě jeden celodenní zájezd do některé zajímavé lokality. 
Podrobnosti dáme vědět co nejdříve. Také je opět zájem o nákupní zájezd do Polska, kdy bychom tentokrát 
zajeli do Českého Těšína. Předběžně máme domluvenou další přednášku, kterou bychom tentokráte zaměřili 
na sociální oblast. 
 Předpokládáme, že naši členové využijí i různé nabídky akcí, které pořádá Spolek Vápeníček. Samostatným 
plakátkem nabízíme pětidenní pobyt v termálních lázních Mosonmagyarovar, který pořádá okresní 
organizace STP Blansko. Také jsou ještě volná místa na týdenním pobytu v Karlově Studánce (viz plakátek). 
 Naše důvěrnice se za našimi členy v nejbližší době osobně zastaví a předají informace o připravovaných 
akcích.  
 Rádi bychom touto cestou poděkovali Obecnímu úřadu Lipovec za schválenou dotaci na naši činnost           
a sponzorský dar panu Josefu Benešovi z Holštejna. Velmi si toho vážíme a děkujeme!!! 

  

Mgr. Jaroslava Školařová, předsedkyně MO STP Lipovec

mailto:jaroslavaskolarova@seznam.cz
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Ötscher kaňon 
 V sobotu 15. června jsme uspořádaly turistický zájezd                  

do Rakouska. Cílem 
našeho putování byl 
přírodní park Ötscher 
k aňo n , k t e rý bý v á 
označován za rakouský 
G r a n d C a n y o n . 
Celodenní vycházka 
v e d l a f a n t a s t i c k o u 
alpskou krajinou plnou 
s o u t ě s e k , p e ř e j í              
a vodopádů. 
Po dřevěných lávkách   
a horských stezkách 
j s m e s e d o s t a l i              
a ž k v o d o p á d u 
Mirafally. 

Za ČSŽ Mgr. Anna Musilová 

ČSŽ LIPOVEC
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Mládežnické družstva – ohlédnutí za sezónou 2023/2024 
Veškerá naše mládežnická družstva ukončila svoje počínání v okresních přeborech, a tak je možnost se           

v krátkosti poohlédnout za minulou sezónou a představit tak fanouškům, jak se našim družstvům dařilo.  
V rámci minulé sezóny se nám podařilo přihlásit mladší i starší přípravky a mladší žáky a udržet tak 

veškeré kategorie, které momentálně jsme schopni hrát.  
Z důvodu stálého nedostatku hráčů a zvyšujících se požadavků na hráče v poli (mladší přípravky 4+1, starší 

přípravky nově 6+1, mladší žáci 8+1) jsme nuceni vytvářet sdružená družstva s týmem Vilémovic (kategorie 
starší přípravky) a týmem z Ostrova (kategorie mladších žáků). Pojďme se tedy podívat podrobněji                   
na jednotlivé kategorie: 

Mladší přípravka (ročníky 2015 a mladší)  
Vedení kategorie: Jan Sedlák, Luděk Horáček, Michal Zouhar, Filip Hebert, Ondřej Školař 

Pro hodnocení kompletně celé sezóny musím upřímně říct, že vidím jen samá pozitiva. Největší překvapení 
pro mě byla účast na trénincích, kdy se nás potkávalo i okolo 18 – 20 dětí. Co se týká samotné sezóny, tak 
jsem neměl žádné velké očekávání, protože výchozích ročníků 2015 jsme měli pouze 3 kluky – zbytek byl 
ročníkově mladší.. Po podzimní sezóně jsme skončili na 10. místě z 20 přihlášených týmů... Úžasná zimní 
tréninková a turnajová docházka nás nakonec vyhoupla po jarní části až na konečné 6. místo. Chtěl bych 
tedy všem poděkovat a klukům narozených v roce 2015 popřát hodně dalších úspěchů ve starší přípravce. 

Krátce se zmíním i o mladší předpřípravce – jedná se o ročníky 2017 a mladší… děti vlastně nemají svoji 
oficiální soutěž – účastní se pouze turnajů.. s touto kategorií jsme objeli dá se říct celou Moravu – hráli jsme 
v Kunštátě, Brně, Vyškově, Prostějově, Hranicích na Moravě atd. Zde se potkávali s týmy jako je Sigma 
Olomouc, Baník Ostrava, Prostějov, Vyškov, Hodonín, Zbrojovka Brno, Kroměříž, Uničov atd… Byli jsme         
s trenéry z jejich přístupu a celkově kvalitě hodně překvapení, protože prohráli na všech turnajích jen dva     
z celkových cca. 40 zápasů.. Moc bychom si přáli, aby jim toto nasazení a zápal do hry vydržel co nejdéle… 

Ve finále chci poděkovat vlastně všem, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli na chod mládežnických 
družstev v Lipovci.  

Za mladší přípravku: Jan Sedlák 

Starší přípravka (ročníky 2013–2014) 
Vedení kategorie: František Kopřiva, Thomas Belton  
 V rámci starších přípravek jsme poprvé přistoupili ke sdruženému družstvu Lipovec/Vilémovice. Uvedené 
sdružení dvou klubů nám přineslo 7 hráčů, ale také nového trenéra Thomase Beltona. V rámci nového 
nařízení od OFS Blansko se nařídilo zvětšení hrací plochy, kdy se hraje podstatně na celou polovinu hřiště    
a zvýšení počtu hrajících hráčů z 5+1 na 6+1, tato změna nám dělala podstatně celou sezónu nemalé 
problémy, a to hlavně po fyzické stránce. 

SK SOKOL LIPOVEC



|     |29

  

 I tak je nutné podotknout, že naši hráči podávali po celou sezónu stabilní a kvalitní výkony, a tak jsme 
nakonec obsadili krásné 11. místo z 23 hrajících družstev (bilance: 23 výher/ 2 remízy/ 19 proher). 
 Do nové sezóny se posunují ročníky, tedy od nového ročníku mohou hrát hráči ročníku 2014 a mladší, a tak 
chci poděkovat všem odcházejícím hráčům: jmenovitě Lukáš Vítek, Michal Slouka, Alexandr Belton, Jan 
Šebek, Karel Jan Dubský, Tereza Hudcová, Michal Peloušek, Radek Vybíhal, Tomáš Pončík, Patrik Husárek      
a popřát jim, ať se jim daří v kategorii mladších žáků. 
 V neposlední řadě chci poděkovat trenérovi Thomasovi Beltonovi, bez kterého by nebylo možné celou 
sezónu uskutečnit, ať při vedení tréninků, tak zápasů a turnajů - VELKÉ DÍKY. 
 Nakonec padlo rozhodnutí, že se Thomas posune s jmenovanými hráči do starší kategorie, tedy mladších 
žáků- pro novou sezónu, a tak i jemu přeji mnoho trenérských úspěchů. 

Za starší přípravku: František Kopřiva 

Mladší žáci (ročníky 2012 – 2010) 
Vedení kategorie: Miroslav Sedlák, Tomáš Kouřil a Aleš Pražák 
 Mladší žáci pod vedením Miroslava Sedláka, Tomáše Kouřila a Aleše Pražáka měli velice úspěšnou sezónu, 
kdy skončili na prvním místě a vyhráli okresní přebor Blanska ročníku 2023/24. Přispěl k tomu vynikající 
přístup všech hráčů. Tato euforie byla paradoxně narušena obavou o další působení těchto hráčů, jelikož byl 
o ně velký zájem z okolních klubů. Naštěstí se podařilo většinu hráčů udržet v klubu a po spojení se Sloupem 
budeme hrát okresní přebor starších žáků.  
 Rozloučili se s námi Michal Školař a Michal Matuška. Přejeme oběma mnoho úspěchů v novém klubu.  

Za mladší žáky: Miroslav Sedlák 

Mládežnické družstva – nová sezóna 2024/25  
 Rád bych, také naše příznivce, fanoušky a občany seznámil se všemi mládežnickými družstvy a jejich 
vedením pro již zahájenou sezónu 2024/25.  
Přihlášená mládežnická družstva (vedení):  
Mladší přípravka – SK Sokol Lipovec (Jan Sedlák, Luděk Horáček, Michal Zouhar, Filip Hebert, Ondřej Školař)  
Starší přípravka – SK Sokol Lipovec/ Vilémovice (František Kopřiva, Luděk Horáček, Michal Zouhar)  
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Mladší žáci - TJ Ostrov u Macochy/ SK Sokol Lipovec (Thomas Belton, Aleš Pražák, Radek Kučera) 
Starší žáci – SK Sokol Lipovec/ TJ Ostrov u Macochy (Miroslav Sedlák, Tomáš Kouřil)  

 Všem hráčům, trenérům do nového ročníku přeji mnoho sportovních úspěchu, a hlavně radost ze hry. 
 Na závěr svého příspěvku chci poděkovat všem trenérům za skvělou práci s dětmi, která, věřte, není 
leckdy jednoduchá, ale poděkování patří také rodičům za jejich čas, který dětem věnují. V neposlední řadě 
chci poděkovat všem sponzorům za jejich podporu.  
 Přijďte podpořit naše mládežnická družstva v sezóně 2024/25. Těšíme se na Vás. 

Za mládežnické družstva: František Kopřiva  

  

  

Muži sezóna (2023–2024)  
 Mužstvo mužů pod vedením trenéra Petra Mrázka ml. a asistenta trenéra Standy Marušáka splnilo cíl 
minulé sezóny a po mnoha změnách v sestavě a se stabilizovaným kádrem obsadilo v konečné tabulce 
pěkné 5. místo se ziskem 42 bodů. Hlavně v jarní části soutěže došlo k zlepšení herního projevu. Mužstvo 
porazilo pozdějšího vítěze celek Boskovic ,,B“, remizovalo s ambiciózními týmy Bořitova a Vysočan. 
Prohrálo pouze 2x, v Olešnici a Sloupu. 

Muži sezóna (2024–2025)  
 Zatímco před minulou sezonou došlo k mnoha změnám v hráčském kádru, tentokrát tomu až na pár 
vyjímek nebylo. 
 Zato v realizačním týmu došlo k velké změně. Od týmu byl odvolán hlavní trenér Petr Mrázek ml, skončili 
i jeho asistent Stanislav Marušák a vedoucí družstva Luděk Kolmačka. Odvedené práce si vedení klubu 
velice váží a děkuje.  
 Novým trenérem se stal Michal Porhinčák, který se do Lipovce vrací po 18 letech. Vedoucím družstva je 
Petr Mrázek st. a Jan Pernica.
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Soupiska: 
Brankáři: Pernica Adam (2004), Valach Jaroslav (1989),Vágner Pavel (1970) 
Obránci: Hebert Petr (1993), Musil Lukáš (1995), Zouhar Vojtěch ml. (2003), Janeček Josef (1989), Jírava 
Kryštof (2005), Zouhar Vojtěch (1975) 
Záloha: Horáček Radim (1989), Horáček Luděk (1985), Vágner Vít (1975), Matuška Miroslav (1974), Zouhar 
Michal (1985), Keprt Radek (1997), Keprt Jakub (1992), Zouhar Dominik (2003), Šebela Jan (2002), Hebert 
Filip (1994), Kuchař Jan (1992) 
Útočníci: Musil Filip (1995), Formánek Valtr (1999), Kučera Petr (2000), Appel Peter (1991) 

Realizační tým: 
Trenér: Porhinčák Michal (1961) 
Asistent trenéra: Zouhar Vojtěch (1975) – hrající 
Vedoucí mužstva: Mrázek Petr st. (1950), Pernica Jan (1980) 

Letní změny: 
Přišli: Jírava Kryštof-přestup z dorostu RDR Akademie, Kuchař Jan-přestup ze Sloupu, Valach Jaroslav-
přestup z Voděrad 
Odešli: Marušák Stanislav-přestup Ostrov u Macochy (asistent trenéra)  

VÝSLEDKY PŘÍPRAVNÝCH UTKÁNÍ 
LIPOVEC-HOŠTICE-HEROLTICE (7.liga) 1:4 
LIPOVEC-OSTROV (9.liga) 6:3 
LIPOVEC-OCHOZ U BRNA (8.liga Brno-venkov) 4:2 

VÝSLEDKY MISTROVSKÝCH UTKÁNÍ SEZONY 2024 -2025 
LIPOVEC-JEDOVNICE 2:1 branky za Lipovec Michal Zouhar a Jan Šebela 
KNÍNICE- LIPOVEC 2:2 branky za Lipovec Michal Zouhar a Jan Kuchař 

PLANEO CUP: 
U11  ÚT 17.9 . 13.00   1.předkolo 
    ÚT   8.10. 13.00   2.předkolo 
    ČT   7.11. 10.00   kvalifikační turnaj 
U9   ST  11.9 13.00    1.předkolo 
    ST  2.10. 13.00   2.předkolo 
    ČT 31.10. 10.00   kvalifikační turnaj 
U8   ÚT 10.9. 13.00   1.předkolo 
    ÚT 1.10. 13.00   2.předkolo 
    ČT 24.10. 10.00   kvalifikační turnaj 

Hodové zábavy:  
Pátek 6.9. hudební skupina EXPLOZE 
Sobota 7.9. hudební skupina ARCUS 

Přeji všem našim družstvům mnoho úspěchů v mistrovských zápasech a tímto bych chtěl pozvat všechny 
příznivce kopané k podpoře oddílu a povzbuzení všech týmů v jednotlivých soutěžích reprezentujících náš 
sportovní klub a obec Lipovec. 

Za výbor SK a TJ Sokol Lipovec starosta Zouhar Vojtěch  
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 Mateřské centrum Veselý Paleček v Lipovci pokračoval v činnosti i v jarních měsících, s drobnými 
komplikacemi, kterými byl nedostatek lektorek. Probíhalo cvičení dětí od 1 roku, od dvou let a navštěvovaly 
nás také děti ze školky v odpoledním čase. Každou 
středu dopoledne se schází maminky s dětmi na 
herničce. 
 6. 4. 2024 jsme se mohli setkat na našem 
tradičním bazárku jarního a letního oblečení. 
Bazárek je velmi oblíbenou akcí maminek, tatínků      
i babiček, o čem svědčí i vysoká účast. Touto cestou 
bychom ještě jednou rádi poděkovali všem, kdo nám 
s přípravami pomáhá.  
 23. 5. 2024 jsme díky vstřícnosti mateřské školy    
v Lipovci uspořádali na její zahradě čarodějnické 
odpoledne. Nebylo to tradiční pálení čarodějnice, 
ale oslava čarodějnice, protože nebyla upálena 😊
Pro děti byly připravené soutěžní stanoviště, kde 
například lítaly na košťatech, učily se kouzlit 
kouzelnou hůlkou nebo hledat ztracené netopýry. Po splnění úkolů získaly děti sladké odměny a překvapení 
v podobě namíchaného kouzelného lektvaru. Na závěr jsme si opekli špekáčky. Věříme, že podle nadšení        

a pozdějších ohlasů, se akce velmi líbila, všichni si ji 
velmi užili a těšíme se zase za rok.  
 Na konci června jsme se na cvičeních loučili            
s dětmi a předali jim odměny za to, jak s námi celý 
školní rok krásně spolupracovali a cvičili. Rozloučili 
jsme se také s naší mnohaletou lektorkou Kamilou 
Musilovou, které děkujeme za čas a práci, kterou 
Palečku věnovala. A také s naší kamarádkou, která 
byla mnohaletou členkou, a nakonec i naší součástí, 
Lucii Zámečníkovou, které také moc děkujeme       
za její ochotu, čas a práci.  
 Od měsíce září se ale na Vás opět těšíme                   
a doufáme, že zavítáte mezi nás a přijdete               
na některou z našich akcí.  
 Plánujeme pro Vás opět pravidelné cvičení           

pro děti od 6 měsíců do 6 let (přesný rozpis bude zveřejněn během měsíce září na nástěnce v průmyslové 
prodejně Stemd a na FB stránkách MC Paleček, Lipovec) a určitě se můžete těšit i na další akce. 
 Již teď Vás zveme na bazárek podzimního           
a zimního oblečení pro děti, hraček, kočárků         
a dalších pomůcek pro děti. Určitě bude v nabídce 
i oblečení a potřeby pro těhotné a mnoho dalšího. 
Bazárek se uskuteční v sobotu 4. 10. 2024 v místní 
sokolovně. 
 Pokud máte doma malé děti a chtěli byste si 
zkrátit volnou chvilku, potkat jiné maminky        
se stejně starými dětmi nebo se zúčastnit cvičení 
s dětmi, tak neváhejte a přijďte mezi nás, rádi Vás 
uvidíme 😊  

MC VESELÝ PALEČEK LIPOVEC
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Oslavy 131. výročí založení SDH Lipovec a slavnostní otevření nové hasičské zbrojnice 
 V letošním roce slaví náš sbor již 131. výročí založení. V pátek 23.8. v 18:00 odstartovala oslavy slavnostní 
schůze konaná ve stanu v novém hasičském areálu. Na schůzi za námi přijeli zástupci z okolních sborů, 
představitelé okresního sdružení a další hosté. Během schůze obdrželi naši členové vyznamenání nejen 
okresní, ale někteří dokonce i krajské. Všem vyznamenaným členům našeho sboru náleží velká gratulace       
a přání, aby v nastolené činnosti pokračovali i nadále. Náš sbor také obdržel pamětní stuhu za svou práci.  
 Sobotní slavnost zahájilo položení věnce k pamětní desce našeho zakladatele, p. Eduarda Žáka. Poté vyšel 
od staré hasičky průvod. V průvodu šli první praporčíci a hosté, za nimi mažoretky, muzikanti, náš sbor, 
občané místní i přespolní a nakonec jela technika nejen naše, ale i z okolních obcí. Jakmile došel průvod        
k nové hasičce, pan farář Pavel Kuchyňa posvětil hasičku, nový zásahový automobil MAN a sochu svatého 
Floriána, patrona hasičů. Zazněly také proslovy hostů v čele s paní senátorkou Jaromírou Vítkovou. Mladí 
hasiči natáhli stuhu a starosta obce, velitel jednotky, pan farář a hosté ji slavnostně přestřihli. Na to se 
oteřely vrata prostřední garáže, v níž byli shromážděni muzikanti z Holóbkove mozeky, kteří zahráli 
slavnostní famfáru. Otevřením hasičky se odstartoval celý odpolední program, během kterého ukázali svůj 
um hasiči z Vilémovic s historickou stříkačkou a také lipovečtí mladí hasiči. Dokonce profesionální hasiči      
z Blanska přijeli ukázat nový žebřík. Mimo Holóbkovu mozeku zahrál i Karel Gott Revival, hasičskou avii 
nakonec roztáhl Silák Franta a celý sobotní program zakončila ohnivá show. Během odpoledne si mohli 
náštěvníci prohlédnout prostory nové hasičky. V klubovně jsme měli připravenou výstavu kronik, která se 
setkala s nebývalým zájmem.  
 Děkujeme všem, kdo jste se 
za námi přišli podívat a nás 
hasiče podpořili. Potěšilo nás, 
že se otevření zúčastnili i naši 
hasiči senioři.  
 H a s ič s k á z b r o j n i c e s e 
neotevírá každý den a věříme, 
že návštěvníci odcházeli 
domů plni nejen zážitků          
a dojmů. Poděkování patří 
všem členům našeho SDH, 
k t e ř í b y l i z a p o j e n i                   
do organizace této výjimečné 
události! 

SDH LIPOVEC
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ZJ SDH LIPOVEC 
Členové zásahové jednotky se v období prázdnin podíleli na závěrečném úklidu hasičské zbrojnice, 

vybavovali hasičskou zbrojnici, dolaďovali poslední detaily na nové cisterně MAN, aby se mohla zařadit       
do výjezdu. Od dubna se celá zásahová jednotka postupně seznamovala s novou cisternou. Strojníci si 
doplňovali znalosti z obsluhy čerpadla, navijáku, vysokotlaku a jízdních vlastností automobilu. Hasiči se 
naopak učili orientovat v úložných prostorách nástavby. Oproti druhé zásahové cisterně (Škoda 706) je nová 
cisterna "někde jinde". Sice je její stáří už 20 let, našim potřebám však více než vyhovuje. Na cisterně jsme 
odpracovali hodně hodin - dělalo se uchycení na naše nářadí, přetěsňovaly se ventily na čerpadle, měnily se 
provozní náplně, opravovaly majáky, atd. Díky všem, co se brigád na cisterně i zbrojnici zúčastnili. 

Veškerá vynaložená energie a úsilí nepřišlo vniveč, ba naopak. 24.8.2024 jsme pak mohli být                         
při slavnostním otevřením hasičky hrdí na to, co se nám v uplynulém období povedlo udělat. 

Pevně věříme, že nová hasička bude ku prospěchu celé obci. 

Lipovec, 1. června 2024 

Vzpomínáme, když v 60. letech přišla na ZŠ do Lipovce učit nová plejáda učitelů – Ivo Máčel, Marie 
Dvorská, Anežka Kocmanová (Baldíková), Iva Ševčíková (Máčelová), Eva Škvareninová, Daniela Klímová, 
Oldřich Kopřiva, Luboš Bača – jako by s jejich příchodem do školy přišla „nová krev“. Dneska to můžeme,    
po uplynutí našeho produktivního života, posoudit a zhodnotit, že tomu tak bylo. A to podle toho, jak nás 
vyučovali, vedli, dávali nám jiné pohledy na život, otevírali nové obzory a mnohdy pomáhali v osobním 
životě. Uvědomili jsme si, jak pro nás dělali vždy něco navíc, nad rámec svých pracovních povinností,           
ve svém volném čase. Viděli jsme, že to pro nás dělali s láskou, a tak nás cílevědomě připravovali na naši 
další cestu životem. 

Pana učitele Ivo Máčela si velice vážíme, máme k němu úctu, za to jak se k nám, naším rodinám a dá se říci 
i k dalším občanům v Lipovci chová, jak se o nás zajímá, naše osudy jej nenechávají i v současné době              
v lhostejnosti. Vidíme pana učitele v kostele v Lipovci, obřadní síni v Blansku, okolních obcích                       
na rozloučení nejen s jeho žáky, jejich rodiči nebo rodinnými příslušníky, ale i dalšími občany. Někdy 
pronese i smuteční, rozlučková slova. Nikdy nezapomene rodině přinést svoji vlastní zhotovenou 
kondolenci, kde dotyčnou osobu dokáže vystihnout, přidat i fotografii ze školního života. Nejen to, chodí 
navštěvovat nemocné žáky, rodiče a další spoluobčany, se kterými udržuje kontakt. To všechno dělá                 
i přesto, že má hodně svých vlastních problémů. 

Dalo by se napsat ještě hodně, každý ve vzpomínkách má určitě svůj vlastní názor a pohled, možná je 
odlišný i od toho našeho. My jsme chtěli objasnit jen v krátkosti to nejdůležitější, co nás vedlo k podání 
návrhu Obecnímu zastupitelstvu v Lipovci na Čestné občanství v Lipovci. 

Chceme panu učiteli Ivo Máčelovi za všechno veřejně moc poděkovat a sdělit, že je to od něho 
obdivuhodné, vážíme si jeho stálého zájmu a vztahu k nám bývalým žákům a občanům obce Lipovec. Má 
naši úctu za všechno, co pro nás udělal a stále dělá. 

Nechápejte to tak, že je v současné době na ZŠ v Lipovci něco špatného nebo se nám nelíbí. Právě naopak – 
v dnešní době je důležité si povolání dobrých, schopných pedagogů vážit a mít k nim obdiv a úctu. Možná     
v budoucnu i jejich žáci posoudí, co pro ně učitelé znamenali, jak jim pomáhali je připravit do života a také 
budou hledat nějaký způsob, jak jim za všechno poděkovat. Nesmíme v sobě ztratit vzájemnou úctu, uznání, 
pochopení, pokoru, lásku a úsměv. 
Děkujeme Obecnímu zastupitelstvu v Lipovci, že o našem návrhu dne 12.12.2023 na svém zasedání jednali. 
Tímto jsme chtěli objasnit, co nás vedlo k podání návrhu na Čestné občanství obce Lipovec panu Ivo 
Máčelovi a i tímto způsobem poděkovat. Možná všichni neznáte, jako my, zásluhy pana učitele, co pro nás 
dělal, dělá, co pro nás znamená, za co si ho vážíme a má náš obdiv a úctu. Byl a je naším velkým vzorem jak 
ve škole, tak v osobním životě – je to právě ten zvláštní vztah – i ten je v životě velmi důležitý a posouvá nás 
dál. 

Děkují za ročník 1949 František Bláha, Jan Škvařil

PODĚKOVÁNÍ PANU UČITELI IVO MÁČELOVI
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